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Protokół IV/19 

z IV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 13 lutego 2019 r. 
 

Obrady IV Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 12
00

. 
 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 
 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności do protokołu: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław – od godz. 10
45

 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8 Olfier-Halicka Katarzyna 

9. Olszewski Jan 

10. Ostapowicz Ewa 

11. Ostrowski Stanisław 

12. Słowikowski Piotr 

13. Staniszewski Leszek 

14. Tylman Artur 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wicestarosta Suwalski – Artur Łuniewski 

Wójt Gminy Raczki – Andrzej Szymulewski  

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Kierownik BOS – Mariusz Zalewski 

Radca prawny – Jerzy Lewczuk 

p.o. Dyrektora SP w Raczkach – Marek Cieśluk 

Dyrektor Gimnazjum w Raczkach – Wiesława Jasionowska 

Pracownik socjalny GOPS – Marta Litwiniuk 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu. 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 

 

„Otwieram IV Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki: Wicestarostę Suwalskiego, Wójta Gminy, radnych, 

sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, radcę prawnego oraz inne osoby przybyłe na sesję. 

Stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 13 radnych,  

w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 

Powitał w szczególności nowo wybranych Sołtysów i życzył wszystkim Sołtysom owocnej współpracy  

z samorządem i satysfakcji z pełnionej funkcji. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił informację od firmy odbierającej odpady 

dotyczącą sposobu oznakowania worków zawierających popiół. Poprosił wszystkich sołtysów  

o przekazanie przygotowanej przez Urząd informacji wszystkim mieszkańcom. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 05.02.2019 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, 

propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek 

obrad. W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy następujący porządek 

obrad IV Sesji Rady Gminy Raczki: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Przyjęcie zapytań i wolnych wniosków. 

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

7. Sprawozdanie za 2018 rok z wysokości osiąganych średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzących przez 

Gminę. 

8. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku 

celowego w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

9. Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

10. Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Raczki w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023”. 

11. Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej w Raczkach. 

12. Uchwała w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

13. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku w roku kalendarzowym, w którym 

dziecko kończy 6 lat w szkołach prowadzonych przez Gminę Raczki. 

14. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

15. Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Raczkach poprzez likwidację 

Szkoły Filialnej w Kuriankach. 

16. Uchwała w sprawie zmiany uchwały dotyczącej utworzenia Biura Obsługi Szkół i nadania statutu. 

17. Uchwała w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności z zakresu ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt oraz grzebowisk i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części. 

18. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Suwalskiego z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn.: „Rozbiórka istniejącego i budowa nowego mostu przez rzekę Szczeberka w 

miejscowości Kurianki Drugie w ciągu drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda - Kurianki w km 

5+969 wraz z niezbędnymi dojazdami”. 

19. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019 – 2026. 

20. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

21. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

22. Zakończenie obrad. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z III Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został 

udostępniony na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
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W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przez Radę 

Gminy. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Przyjęcie zapytań i wolnych wniosków. 
 

Nie wniesiono zapytań i wolnych wniosków. 
 

Pkt 5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

miedzy sesyjnym od dnia 19 grudnia 2018 r. do dnia 5 lutego 2019 r. Omówił problemy i poniesione 

koszty w związku z odśnieżaniem, zwalczaniem gołoledzi w okresie zimowym. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski – Zwrócił uwagę, aby mieszkańcy odśnieżający 

chodniki przy swoich posesjach nie wyrzucali zalegającego śniegu na jezdnię, bo ten zalegający na 

poboczach śnieg zawęża tę jezdnię nawet o metr, co utrudnia poruszanie się. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 6. Sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 

Kierownik BOS Mariusz Zalewski – przedstawił sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego sprawozdania. 
 

Załącznik Nr 2. – Sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie za 2018 rok z wysokości osiąganych średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzących przez 

Gminę. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie oraz sposób ustalania wysokości 

jednorazowego dodatku wyrównawczego nauczycielom, jaką musi ponieść Gmina. 

 

Radny Witold Bartoszewicz – wniosek nasuwa się jeden, że nauczyciel pracujący na tzw. gołym etacie 

nigdy nie wypracuje tyle, żeby mu nie trzeba byłoby dopłacać. Ministerstwo Edukacji Narodowej 

powinno urealnić swoje tabele dotyczące średnich wynagrodzeń, bądź ustalić stawki minimalne na takim 

poziomie, aby nauczyciel pracujący na danym stopniu zawodowym mógł wypracować wymagane 

pensum.  
 

Radni nie wnieśli zapytań i dalszych uwag do tego sprawozdania. 
 

Załącznik Nr 3. – Sprawozdanie za 2018 rok z wysokości osiąganych średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach 

prowadzących przez Gminę. 

 

Pkt 8. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

zasiłku celowego w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 
 

Pracownik GOPS Marta Litwiniuk – przedstawiła założenia projektu uchwały, który podyktowany jest 

przyjętym nowym wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu”. Nadmieniła, że jest 

to kontynuacja poprzedniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”, który obowiązywał od 

2014 roku. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jan Olszewski 

– poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr IV/27/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
 

Pracownik GOPS Marta Litwiniuk – przedstawiła założenia projektu uchwały. Nadmieniła, że program 

pozwala na podwyższenie kryterium dochodowego pomocy społecznej o 150 % dla osoby samotnie 

gospodarującej ustawowe kryterium wynosi 701 zł a program podwyższa te kryterium do 1.051,50 zł, 

które mogą skorzystać w formie świadczenia rzeczowego w postaci żywności, produktów 

żywnościowych, czy posiłku, dla osób w rodzinie, gdzie ustawowe kryterium dochodowe wynosi 528 zł, 

a zgodnie z programem ono wynosi 792 zł. Te osoby, których dochód w rodzinie nie przekracza 

wspomnianego kryterium mogą skorzystać z tego programu. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jan Olszewski 

– poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 12 głosami „za”, przy 

1 głosie „przeciw”. 
 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr IV/28/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 10. Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Raczki  

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023”. 
 

Pracownik GOPS Marta Litwiniuk – przedstawiła założenia projektu uchwały. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że Gmina partycypuje własne środki 

finansowe w ramach realizacji tego programu na poziomie 40% kosztów. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jan Olszewski 

– poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr IV/29/19. 
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Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej w Raczkach. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Poinformował, że przedstawiona propozycja zwiększenia 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

w Raczkach, w grupie obejmującej dzieci sześcioletnie i dzieci młodsze do 25 godzin, tj. o 3 godziny 

tygodniowo podyktowana jest licznymi wnioskami rodziców. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały - 3 głosami „za”.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jan Olszewski 

– poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 7 głosami „za”, przy 6 

głosach „wstrzymujących się”. 
 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr IV/30/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Uchwała w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że zmiana podyktowana jest potrzebą 

dostosowania i uszczegółowienia obowiązującej do tej pory uchwały do obowiązujących przepisów 

prawa, tj. wnioski o skorzystanie ze świadczeń zdrowotnych przez nauczycieli kierowane będą do Wójta 

Gminy, który jest w świetle prawa organem decyzyjnym o jego przyznaniu. Nadmienił, że do realizacji 

powyższego zadania prawdopodobnie będzie powołana komisja składająca się z Kierownika BOS, osoby/ 

osób z radnych, itp.  
 

Radny Witold Bartoszewicz – zapytał, czy Wójt Gminy ma możliwość scedowania tych uprawnień na np. 

Kierownika BOS? 
 

Radca prawny Jerzy Lewczuk – stwierdził, że w jego ocenie uprawnienia te Wójt może scedować na 

Dyrektora Szkoły w stosunku do nauczyciela, a w przypadku wniosku przedłożonego przez Dyrektora to 

Wójt wydaje decyzję. 
 

Radni nie wnieśli dalszych uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jan Olszewski 

– poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr IV/31/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 13. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku w roku kalendarzowym, w którym 

dziecko kończy 6 lat w szkołach prowadzonych przez Gminę Raczki. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że zmiany podyktowane są wejściem 

nowych przepisów dotyczących finansowania zadań oświatowych, tj. dzienny wymiar godzin zajęć  

w punkcie przedszkolnym wynosi 9 godzin, w tym wymiar zajęć przeznaczonych na realizację bezpłatnej 

podstawy programowej w wymiarze 5 godzin dziennie, czyli 4 godziny to zajęcia odpłatne w wysokości 1 zł 

za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu dziecka w tym punkcie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jan Olszewski 

– poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr IV/32/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Na salę obrad dotarł radny Wiesław Kłoczko – 10.
45

. 
 

Pkt 14. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że chociaż na chwilę obecną na terenie 

Gminy Raczki nie ma żłobków i klubów dziecięcych, to zgodnie z przepisami należy podjąć 

przedmiotową uchwałę dotyczącą wysokości opłaty za wpis do rejestru. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10. – Uchwała Nr IV/33/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 15. Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Raczkach poprzez 

likwidację Szkoły Filialnej w Kuriankach. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że Gmina Raczki przystępuje do zamiaru 

likwidacji Szkoły Filialnej w Kuriankach ze względów ekonomicznych. Obecnie uczęszcza tam 12 

uczniów, z tego: do oddziału przedszkolnego - 5 uczniów, w tym 3- 5-latków, do klasy I - 1 uczeń, klasy 

II - 3 uczniów i do klasy III - 3 uczniów. Zgodnie z prognozą na lata następne (wg. danych ewidencji 

ludności wskazujących na liczbę urodzonych w danych latach dla miejscowości Kurianki Pierwsze, 

Kurianki Drugie, Stoki i Koniecbór wynika, że liczba uczniów w szkole będzie nadal niewielka, tj.:  

w 2013 r. - 6 dzieci (z tego 3 uczy się w obecnym roku szkolnym), w 2014 r. – 5 dzieci, w 2015 r.-  

6 dzieci, w 2016 r. – 3 dzieci, w 2017 r. – 7 dzieci, w 2018  r. – 6 dzieci. Stwierdził, że ta decyzja podjęta 

była wspólnie z rodzicami. Uczęszczające tam dzieci będą miały znacznie lepszy dostęp do bazy 
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dydaktycznej, sportowej, czy kulturalnej, itp. Likwidacja tejże filii nie zdezorganizuje istniejącego już 

tam systemu dowożenia dzieci do Szkoły podstawowej w Raczkach. Nadmienił, że budynek filii szkoły 

wymaga gruntownego remontu, na który Gminę nie stać. Osoby pracujące w filii w Kuriankach zostaną 

przeniesione do Szkoły w Raczkach. Ostateczną decyzję o likwidacji filii zadecyduje Kuratorium 

Oświaty i po uzyskaniu jej będziemy decydować o dalszym losie budynku szkoły.  
 

Sołtys Ewa Więcko – poinformowała, że rodzice podczas zebrania z Wójtem, Dyrekcją Szkoły zapoznali 

się z przesłankami przemawiającymi za likwidacją filii i zaakceptowali decyzję o jej zamknięciu.    
 

Radny Witold Bartoszewicz – zaproponował, aby po likwidacji filii wykorzystać budynek w Kuriankach 

na potrzeby Domu Słonecznej Starości. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 12 głosami „za”, przy 

2 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr IV/34/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10-minutową przerwę. 

Po przerwie. 
 

Pkt 16. Uchwała w sprawie zmiany uchwały dotyczącej utworzenia Biura Obsługi Szkół i nadania 

statutu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że statutu Biura Obsługi Szkół był 

uchwalony w 1998 r. i nie był nowelizowany. Zmiany są podyktowane uaktualnieniem i umocowaniem 

prawnym zakresu zadań, jakie od tego czasu zostały nałożone i są realizowane przez Biuro, a których nie 

ma ujętych w statucie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 12. – Uchwała Nr IV/35/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 16 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 17. Uchwała w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności z zakresu ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt oraz grzebowisk i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że obecnie na terenie Gminy Raczki nie ma 

prowadzonej działalności gospodarczej w tym zakresie, jednakże według przepisów prawa należy podjąć 

przedmiotową uchwałę dotyczącą umocowań prawnych wymagań, jakie powinien spełniać 
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przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności z zakresu ochrony 

przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt oraz grzebowisk  

i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. Gmina Raczki od lat prowadzi wyłapywanie bezpańskich, 

wałęsających się psów, które są przekazywane do schroniska dla zwierząt w Bystrym koło Giżycka. 

Miesięczny koszt, jaki ponosi Gmina wynosi 6 tys. zł plus koszt sterylizacji, również prowadzony jest 

program sterylizacji zwierząt, na który przeznaczonych jest ok. 9 tys. zł.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 13 głosami „za”, przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

Załącznik Nr 13. – Uchwała Nr IV/36/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 17 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 18. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Suwalskiego  

z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Rozbiórka istniejącego i budowa nowego mostu przez 

rzekę Szczeberka w miejscowości Kurianki Drugie w ciągu drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda - 

Kurianki w km 5+969 wraz z niezbędnymi dojazdami”. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że Starostwo Powiatowe zwróciło się do 

Wójta i Rady Gminy z wnioskiem o partycypację w kosztach remontu mostu we wsi Kurianki Drugie, 

który musi być wyremontowany przed wykonaniem nawierzchni bitumicznej drogi w tej miejscowości. 

Wzorem lat ubiegłych stwierdził, że łatwiej jest pozyskać środki z zewnątrz na realizację zadań, jeżeli są 

współrealizowane z innymi jednostkami samorządowymi. W większości ciągi dróg na terenie Gminy 

łączą się z odcinków dróg powiatowych i niewielkich odcinków dróg gminnych, i uważa za zasadne 

wspólne wykonywanie zadań drogowych ze względów finansowych i organizacyjnych.  
 

Wicestarosta Suwalski Artur Łuniewski – poinformował, że po wstępnych ustaleniach z Panem Wójtem 

został złożony przez Starostwo wniosek do Ministerstwa o pozyskanie środków na realizację 

całościowego remontu mostu. Wartość kosztorysowa zadania opiewa w wysokości 1.150 tys. zł. 

Stwierdził, że od wielu lat współpraca Powiatu z Gminą Raczki, która owocowała licznymi inwestycjami 

na rzecz poprawy jakości życia mieszkańców gminy a tym samym Powiatu Suwalskiego. Ponadto Powiat 

planuje zrealizować też i inne zadania, tj.: stworzenie miejsca obsługi rowerowej w Dowspudzie, 

pozimowy doraźny remont nawierzchni bitumicznych dróg powiatowych, wycinka krzaków i wykaszanie 

poboczy. Omówił problemy i poniesione koszty w związku z odśnieżaniem, zwalczaniem gołoledzi w 

okresie zimowym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zwrócił się z wnioskiem do Wicestarosty o sukcesywną 

poprawę nawierzchni bitumicznych 3 dróg powiatowych: drogi Raczki – Wierciochy – Szczodruchy, 

drogi Chodźki – Sidory i drogi Żubrynek – Podwysokie. Nadmienił, że Gmina Raczki skłonna jest 

partycypować w kosztach ich naprawy. 
 

Radny Romuald Kwiatkowski – wniósł o poprawę przejezdności ciągu drogi Krukówek – Chodźki - Małe 

Raczki, a w szczególności odcinka Żubrynek- Chodźki, poprzez który obecnie nie można przejechać.   
 

Wicestarosta Suwalski Artur Łuniewski – poinformował, że w celu poprawy przejezdności tego odcinka 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w najbliższym czasie planuje nawieźć kilka wywrotek żwiru.  
 

Sołtys Tomasz Dziekoński – stwierdził, że przed przystąpieniem do remontu tej drogi należałoby 

wytyczyć przez geodetę właściwy przebieg drogi.  
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – potwierdził, że ta droga biegnie w sposób niewłaściwy, 

najpierw należy ją wytyczyć a potem nawieźć kruszywem, aby ją porządnie utwardzić. 
 

Sołtys Ewa Bokuniewicz – wniosła zastrzeżenia odnośnie tegorocznego zwalczania gołoledzi drogi 

Wierciochy – Bolesty – Szczodruchy do granicy z Gminą Bakałarzewo. Stwierdziła, że nawet pomimo 

interwencji do Zarządcy drogi nie były posypywane zakręty, ani przystanki autobusowe. 
 

Radny Romuald Kwiatkowski – zapytał, ilu jest wykonawców odśnieżania dróg powiatowych na terenie 

Gminy Raczki, bo też zauważył, że różnie jakościowo są te drogi odśnieżane.  
 

Wicestarosta Suwalski Artur Łuniewski – poinformował, że wykonawca odśnieżania jest jeden i jakość 

odśnieżania może być inna ze względu na klasę tych dróg. Podziękował Sołtysom za monity w sprawie 

potrzeby odśnieżania dróg. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 14. – Uchwała Nr IV/37/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 18 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 19. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019 – 

2026. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Raczki na lata 2019-2026 w następującym zakresie: 

- urealniono wykonanie budżetu i pozostałych wartości za 2018 rok po sporządzeniu sprawozdawczości 

za miesiąc grudzień 2018 r. Zmniejszono kwotę długu na koniec roku 2018 i kolejnych lat budżetowych o 

wartość - 193.819 zł w związku z zaciągnięciem kredytu długoterminowego w niższej kwocie niż 

wcześniej planowano, 

- w prognozie 2019 r. urealniono wielkości wydatków budżetowych na kwotę - 26.181.010 zł w związku 

z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym poszczególnych kategorii wydatków wymaganych 

przepisami rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie WPF. Stwierdziła, że po dokonaniu powyższych 

zmian deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 760.390 zł i planuje się pokrycie jego przychodami  

z wolnych środków z rozliczenia kredytów i pożyczek w kwocie - 222.000 zł i kredytu 

długoterminowego w kwocie - 538.390 zł, 

- zwiększono planowane przychody na rok bieżący o kwotę - 222.000 zł w związku z rozliczeniem roku 

2018 r. i wprowadzeniem do budżetu części wolnych środków ustalonych w wyniku tego rozliczenia do 

planu przychodów, 

- w prognozie na lata 2020 - 2026 dokonano zmian dotyczących wartości budżetowych w zakresie 

wydatków majątkowych w związku ze zmniejszeniem planu rozchodów w tym okresie i przeznaczeniem 

pozostałych środków na wydatki. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 15. – Uchwała Nr IV/38/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 19 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 20. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany budżetu gminy na 2019 r. 

w następującym zakresie: 

- dokonano zmian w planie wydatków budżetu gminy w następującym zakresie: 

a) zwiększono wydatki własne o kwotę - 222.000 zł z przeznaczeniem na zadania majątkowe dotyczące 

udzielenia dotacji na pomoc finansową dla Powiatu Suwalskiego - 150.000 zł, realizacji zadań 

związanych z infrastrukturą wodociągową - 60.000 zł i oświetleniową - 12.000 zł, 

- wprowadzono trzy zadania majątkowe do realizacji w roku bieżącym, 

- urealniono plan przychodów w zakresie wprowadzenia do budżetu części wolnych środków  

z rozliczenia roku 2018 w kwocie - 222.000 zł. 

Budżet gminy po dokonanych zmianach wynosi: 

- dochody budżetu gminy ogółem - 25.959.010 zł, 

- wydatki budżetu gminy ogółem - 26.181.010 zł. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 16. – Uchwała Nr IV/39/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 17 pkt 20 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował za uchwalenie budżetu na 2019 rok i obiecał 

zrealizować kompleksowo przyjęte założenia i zadania.  
 

Pkt 21. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 

Sołtys Ewa Bokuniewicz – wniosła zastrzeżenia co do późnego powiadamiania Sołtysów poprzez sms 

przez Urząd o sesji. Zapytała, co z odbiorem śmieci segregowanych, bo obecnie jeżdżą dwa samochody: 

do śmieci segregowanych i do zbioru śmieci zmieszanych. Odbierający często sami zabierają śmieci 

segregowane i zmieszane do jednego samochodu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w związku z zastrzeżeniami odbiorcy 

śmieci została przygotowana przez Urząd informacja dotycząca oznakowania worków zawierających  

w szczególności popiół, którą poprosił Sołtysów o przekazanie mieszkańcom wsi. Odniósł się do 

spostrzeżeń dotyczących odbioru śmieci, że to generalnie jest sprawa wykonawcy, dla Gminy istotne jest, 

aby odpady były odbierane. Poinformował, że od przyszłego roku czeka nas zmiana dotycząca segregacji 

śmieci i w stosownym czasie zostanie podana w tej sprawie informacja. Odnośnie informowania 

Sołtysów o sesji, to będzie wykonywane w terminie.  
 

Sołtys Ewa Bokuniewicz – odniosła się do sposobu przekazywania rachunków za wodę przez 

pracowników ZGKiM dla mieszkańców Bolest.  

 

Pracownik UG Mariusz Zalewski – stwierdził, że po wcześniejszym monicie Pani Sołtys w tej sprawie 

była interwencja u Kierownictwa ZGKiM i taka sytuacja już się nie powtórzy.  
 

Sołtys Piotr Bielecki – stwierdził, że pracownicy MPO powiedzieli, że nie będą odbierać popiołu i co  

w takiej sytuacji mają mieszkańcy robić? 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że popiół będzie odbierany, bo mają to  

w zakresie podpisanej z Gminą umowy, tylko należy właściwie oznaczyć worek z tym popiołem. 
 

Sołtys Ewelina Jasionowska-Sieńkowska – stwierdziła, że nie są zostawiane przez odbiorcę śmieci worki 

na popiół.  

Sołtys Piotr Bielecki – zapytał, czy były prowadzone na terenie gminy odstrzały dzików przez myśliwych 

i ile sztuk zostało ich odstrzelonych? Stwierdził, że nadal dziki podchodzą do zabudowań inwentarskich.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że zgodnie z informacją przekazaną przez 

Koło łowieckie takie odstrzały miały miejsce 12 stycznia br. Stwierdził, że Koła nie mają obowiązku 

informowania Wójta o ilości dokonanego odstrzału. Przedstawił odpowiedź Wód Polskich dotyczącą 

koszenia, utrzymania koryta rzeki Głęboka, rzeki Czarnówka, że realizacja zadania uzależniona jest od 

wysokości przyznanych na ten cel środków finansowych. Poinformował, że w związku z przejęciem dróg 

w zarząd gminny Wasilówka – Wierciochy, Wasilówka - ul. Kolonia Raczki, Lipówka – Wasilówka, to 

przejazdy kolejowe na tych drogach zostaną. W dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie dotyczące 

przebiegu trasy kolejowej na etapie projektu. Nie ma jeszcze konkretnych ustaleń, co do jej przebiegu. 
 

Sołtys Tomasz Dziekoński – zapytał, co z realizacją gazociągu? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że gazociąg będzie realizowany i będzie 

przebiegał zgodnie z projektem. Gmina po zakończeniu inwestycji, tj. w roku 2021, 2022. otrzyma 

corocznie do budżetu 2 % wartości budowy ok. 1 mln- 1,5 mln zł. Stwierdził, że wedle prawa Gmina nie 

może obniżyć podatku rolnego tylko tym rolnikom przez których działki będzie on przebiegać, ale może 

dla wszystkich.  

Poinformował, że projekt gazyfikacji gminy jest realizowany w tym roku i prawdopodobnie inwestycja 

rozpocznie się w przyszłym roku, a zakończenie planuje się w ciągu trzech lat. 

 

Radny Janusz Krzykwa – stwierdził, że odśnieżanie przez Powiat na drogach Moczydły, Witówka jest 

prowadzone w sposób niewłaściwy, gdyż często pługami zbyt szybko kierowcy przejeżdżają, co 

powoduje zasypywanie elewacji domostw znajdujących się w bliskim pobliżu drogi Można też zauważyć, 

co dzieje się w Raczkach, gdy mieszkańcy przy posesjach odśnieżają chodniki, które są później po 

przejeździe pługami znów zasypane.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że uwagi odnośnie odśnieżania zostaną 

przekazane dla Starosty. 
 

Sołtys Henryk Renowicki – zapytał, kto ma w gestii odśnieżać dogi na terenie Dowspudy? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że drogi wewnętrzne na terenie Dowspudy są 

w gestii wspólnoty, Starostwa i szkoły. 
 

Pkt 22. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
 

Podziękował Wójtowi, radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady 

Gminy. 
 

„Zamykam IV Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 

 

Danuta Grabowska 


